
 

 

 

A FAIR DECISION IN THE RIGHT DIRECTION 
INTERNAL COMPETITIONS FOR AST/SC AT THE EUROPEAN 

COMMISSION 

 

Brussels, 26 September 2023 

 

 

Our talented and professional AST-SC colleagues will finally be given for the 

first time the opportunity to change function group to the AST category by 

passing an internal competition. 

This decision has been communicated to TAO-The Independents by the 

administration in response to our Petition to Commissioner Hahn, on behalf 

and supported by the AST-SC colleagues. This is unprecedented, and we 

thank Commissioner Hahn and Director General Ingestad for this 

courageous decision, a fair choice in the right direction.  

This is the first good news for this category of colleagues since its creation 

ten years ago.  

The AST/SC (Secretary/clerk) is a category with specific professional 



conditions. These colleagues do crucial work ensuring the smooth running 

of our institution, often subject to above-average stressful and demanding 

conditions, all of this with a shorter career path, lower salaries, and lower 

promotion quotas. We applaud this new decision to organise regular 

internal competitions to take advantage of the in-house expertise and offer 

a career evolution prospect to colleagues that also undertake tasks 

belonging to the AST and AD function groups. This will help alleviate the 

structurally unfair treatment given to the AST/SC function group. Others 

should follow. 

Everyone (AD, AST, CA, AT, and now AST-SC) should be entitled to change 

jobs, to take on other functions, to advance to more attractive professional 

opportunities and to be recognised on their merits. Aiming at meaningful 

career prospects is simply a fundamental right for employees recognised by 

European Courts. 

TAO will continue to follow-up very closely this matter of clear interest, but 

today it’s time to celebrate this good news! 

 

Your TAO-The Independents team  

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.tao-afi.eu/


UNE DÉCISION ÉQUITABLE QUI VA DANS LA BONNE DIRECTION 

CONCOURS INTERNES POUR LES AST/SC À LA COMMISSION EUROPÉENNE 

 
 

Bruxelles, le 26 Septembre 2023 

 

Nos talentueux collègues AST/SC se verront offrir pour la première fois la 

possibilité de changer de groupe de fonctions en catégorie AST en 

réussissant un concours interne.  

Cette décision a été communiquée à TAO-The Independants par 

l’administration en réponse à notre pétition adressée au commissaire Hahn, 

au nom et avec le soutien des collègues AST-SC. Cette décision est sans 

précédent dans notre institution et nous remercions le commissaire Hahn, 

ainsi que le Directeur général Ingestad pour cette décision courageuse, 

une décision équitable qui va dans la bonne direction.  

C’est la première bonne nouvelle pour cette catégorie de collègues depuis 

sa création il y a dix ans.  

Les AST/SC (secrétaires/commis) sont une catégorie à part avec des 

conditions professionnelles bien spécifiques. Ces collègues accomplissent 

un travail essentiel pour assurer le bon fonctionnement de notre 

institution, souvent soumis à des conditions stressantes et exigeantes 

supérieures à la moyenne, avec un parcours de carrière plus court, des 

salaires moins élevés et des quotas de promotion moins élevés.  

Avec cette nouvelle décision, nous nous félicitons que des concours 



internes devront s’organiser de manière régulière afin de tirer profit de 

l’expertise interne et d’offrir une perspective d’évolution de carrière aux 

collègues qui effectuent également des tâches relevant des groupes de 

fonctions AST et AD, une première solution est ainsi accordée pour 

s’attaquer au traitement inéquitable structurel réservé au groupe de 

fonctions AST/SC. D’autres devraient suivre. 

Tout le monde dans notre institution (AD, AST, CA, AT et aujourd’hui AST-

SC) doit avoir le droit de changer de poste, d’assumer d’autres fonctions, de 

progresser vers des possibilités professionnelles plus attrayantes et d’être 

reconnu sen fonction de ses mérites. La recherche de perspectives de 

carrière est tout simplement un droit fondamental pour les employés 

reconnu par les juridictions européennes.  

TAO continuera à suivre de très près cette question qui présente un intérêt 

indéniable pour cette institution mais le moment est venu aujourd’hui 

de célébrer cette bonne nouvelle ! 

Votre équipe TAO-Les Indépendants 

 
 

 

 

Your TAO-The Independents team:   

Raúl Trujillo Herrera, Chloé Matagne, Rosario de Simone, Egzona Curraj, 

Cristina Perret, Piergiorgio Rieder, Rubén Sanchez Villa, Adán Castillo Diaz. 
 

Join TAO-The Independents to reinforce the staff’s action and to be informed 

on your rights!  

 

TAO-The Independents  
European Commission 

Rue Joseph II, 70 – 1049 Bruxelles 

+32 2 296 25 89 // osp-tao-afi@ec.europa.eu 

 

 tao-afi.eu 
 

You receive this email because you are an official or agent of the European Commission and therefore 

listed in its formal directory. 

TAO-The Independents is an official EC staff association. Here to unsubscribe. Here to view our Policy statement 
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